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Cuvântul săptămânii: Învață să argumentezi bărbătește! 

 

         Johann Arnd.  

 

Schimbare practică. 
 

 

 Deuteronomul 11:18-20: Acum, deci, ia aceste cuvinte în inima ta și în sufletul tău și pune-le 

ca un semn pe mâna ta, ca să fie un monument înaintea ochilor tăi și învață-i pe copiii tăi să 

vorbească despre asta, când stai în casa ta, sau când mergi pe drum, când te culci și când te 

scoli și scrie-le pe stâlpii casei tale și pe porțile tale. 

 

Când Hristos vine în viața noastră, prima consecință este că El ne eliberează de vina 

păcatului nostru. Un alt efect al prezețtei Sale este că EI protejează și puterea răului din noi și 

nn conduce de la o victorie la alta. 

Există minunat în a face din Domnul Isus centrul vieții noastre. O nouă atitudine apare 

în toată existența noastră. Gândurile, sentimentele, acțiunile și vorbirea noastră devin diferite. 

Isus este atunci scopul vieții noastre. 

Practic avem multe de învățat în-acest sens. Întotdeauna facem multe greșeli și nu putem 

evita orice înfrânare. Dar până la urmă acest lucru este normal pentru că suntem oameni.  

Poate că am trăit mult timp fără Hristos. De aceea, schimbarea nu este atât de ușoară. Și 

totuși trebuie să ajungem în acest punct, în care să-L includem pe Salvator în toate detaliile 

vieții noastre. 

Chiar dacă de multe ori eșuăm în acest sens, nu ar trebui să ne pierdem inima. Pentru că 

fiecare început este dificil. Cuvântul lui Dumnezeu ne arată în textul nostru, cât de important 

este să ne lăsăm influențați de Hristos până în cei mai mici detalii. Acolo scrie: Acum, deci, ia 

aceste cuvinte în inima ta și în sufletul tău și pune-le ca un semn pe mana ta, ca sa fie un 

monument înaintea ochilor tăi.  

Pentru că Dumnezeu ne cunoaște până la ultimul detaliu și știe cât de uituci suntem, El 

ne oferă astfel de sfaturi practice. Când noi, ca oameni, trebuie să facem ceva și să nu uităm, ne 

facem și un  nod la batistă. Pentru a-mi aminti, uneori am unul înfășurat în jurul degetului, din 

același motiv. 

Trebuie să acționăm similar și în viața noastră interioară. Toată ziua suntem ocupați cu 

atât de multe lucruri exterioare și putem uita cu ușurință să ne gândim la Domnul Isus.  

Prin urmare, conform sfatului lui Dumnezeu, ar trebui să ne facem un semn, care să ne 

amintească de El și de voia Lui. De exemplu, când sunt pe cale să fiu supărat, sunt avertizat de 

fapt că Domnul veghează asupra mea. Drept urmare, am imediat o inhibiție împotriva dorinței 

de a deveni furios. Acest lucru mă face mult mai ușor să evit greșeala. 



Desigur există și oameni diferiți și în această privință. Dar, pe de altă parte, trebuie să 

ne întrebăm: suntem înclinați să vedem doar anumite momente din viață, pe care le putem găsi 

spirituale, în care Dumnezeu ne vorbește ? Acest punct de vedere este nebiblic și în același timp 

foarte superficial. Pentru că atunci nu trebuie să fii mereu veghetor. S-ar putea să te trezești 

dimineața, să te rogi, să citești Biblia și să cânți un cântec religios. Asta în sine este bine și 

frumos, dar din păcate, majoritatea oamenilor sunt atât de prinși de sarcinile și îndatoririle vieții 

de zi cu zi, încât nu mai găsesc timp să-și amintească de Hristos. Sau poate că obișnuiești să 

rostești o rugăciune înainte de a mânca. Acesta este ceea ce puteți realiza că Domnul Isus este 

acum cu adevărat prezent. Alții merg duminica la biserică și apoi nu le pasă de Dumnezeu toată 

săptămâna. Ei cred că prin aceasta și-au făcut datoria și obligația și au dat Cezarului ceea ce 

este al Cezarului și lui Dumnezeu ceea ce este pentru Dumnezeu.  

Cât de important este să ascultăm, ceea ce nu spune Sfânta Scriptură și în acest sens. Ar 

trebui să mă gândesc la voia lui Dumnezeu toată ziua și să mă las influențat de ea, nu doar 

uneori, ci mereu. Este bine, așadar, dacă avem un semn, care să ne amintească de acest fapt. 

Desigur, asta nu înseamnă nimic stereotip, restrictiv sau legalist.  

Textul nostru continuă: Și învață pe copiii tăi, ca să poți vorbi despre ele! Acest text nu 

vrea să însemne, că ar trebui a să vorbim cu smerenie toată ziua. Pentru că nu numai di 

conversațiile religioase se vede cum trăiești cu Dumnezeu. Dar, pe de altă parte, însăși cuvintele 

noastre ne pot aminti de voia lui Dumnezeu.  

Când stai în casa ta. Așa continuă textul nostru. Prin auto-examinare sinceră, trebuie să 

recunoaștem că cel mai greu loc pentru a fi un creștin credincios, este acasă.  

Pe latura socială, sau în afaceri, unde nu suntem bine cunoscuți, este ușor să ne 

ascundem greșelile. Oamenii se comportă cu prudență și sunt străini unul față de celălalt, într-

o anumită măsură. Dar acasă suntem cunoscuți de când eram copii. Oamenii știu ce suntem și 

ce părem. 

 O femeie mi-a spus odată că a avut mari dificultăți acasă. Ea hotărâse să înceapă o nouă 

viață cu Hristos. Soțul ei nu și-a dorit asta și i-a îngreunat viața. Cu fiecare ocazie i-a reproșat 

greșelile ei și a batjocorit-o: Ce, vrei să fii evlavioasă și tot faci asta și asta? Într-o astfel de 

situație, nu-i ușor sa-L urmezi pe Hristos. Pentru că ai noștri văd fără milă dacă creștinismul 

nostru este real sau fals.  

Mai departe textul nostru continuă. Cu aceste cuvinte Scriptura ne spune că în toate 

umblările noastre, indiferent unde ne aflăm, ar trebui să ne amintim că suntem proprietatea 

Domnului. Numai atunci toată ființa noastră va fi influențată de El. Continuarea textului nostru 

continuă apoi să spună: Când te culci și când te ridici, deci devreme și mai târziu, în orice 

moment. În toate ocaziile trebuie să fim în comuniune cu Hristos. Numai atunci se va  produce 

o schimbare în creștinismul practic. 

Suntem răscumpărați pentru a trăi ca oameni mântuiți în lume. 

 

D. Cornilescu.  

 

 

 

Trage-mă după Tine! 

 

Oh, erou victorios! Ți-ai încheiat lucrarea,  

Te-ai înălțat liber spre cer!  

S-a terminat frica și noaptea crucii. 

Porțile raiului Te salută. 

Ai urcat, sus, sus 

Și dorința se naște cu putere:  

Trage-mă după Tine! 



Trage-mă după Tine! Acasă nu este aici! 

Acolo este, unde Tu ești! 

Mă simt bine doar când lumina Ta strălucește în mine. 

0, soare. Isuse Cristoase!  

Doamne, eliberează-mă de pe acest pământ, 

Ca să devin ceresc 

Trage-mă după tine!  

 

Atrage-mă după tine prin bucurie și durere,  

Alăturați-vă nouă, așa alergăm! 

Ai mers înainte. 

O, Capule, atrage-mă cu putere spre cer, spre Tine!  

Și când într-o zi vei apărea în glorie, 

Atunci te voi urma alături de cei dragi! 

         Dora Rappard 

 

Dumnezeu poate. 

 

 În Sfânta Scriptură găsim cuvinte foarte încurajatoare în mai multe locuri. Așa citim în 

Efes. 8:20: Dumnezeu poate face cu mult mai mult decât ce cerem și înțelegem. Romani 4:21 

spune: EI știa cu siguranță, că ceea ce a promis Dumnezeu, poate și să facă. 2 Tim. 1:12 Este 

scris: El poate să mă păstreze până în ziuă aceea ce îmi este pusă înainte. Evrei 2:18 găsim 

cuvintele: El îi poate ajuta pe cei ispitiți și Evrei 7.25: El poate salva pentru totdeauna. 
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